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Zápis z 18. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/457635/2022 

konaného dne 21. září 2022 od 12:30 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, Hanusová Anna (od 13:00), Mgr. 
Horáček Ondřej, dr. Hošťálková Anna, dr. Jančálková Pavla, Janovcová Hana (od 13:00), dr. 
Kastner Petr, Mgr. Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad, doc. Krátký Martin, dr. 
Kudláčková Zděnka, dr. Macháček Miloslav, doc. Malý Josef, doc. Siatka Tomáš, prof. Šatínský 
Dalibor, dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Kučera Radim (od 13:02), prof. Nachtigal Petr (od 13:10), doc. Roh 
Jaroslav (od 13:02), Ing. Vlčková Lenka (od 13:39), prof. Zimčík Petr (od 13:23) 
 
Hosté: dr. Maleček Župčanová Jana (do 14:45), Ing. Navrátilová Lucie (od 13:02), Mgr. 
Voříšková Eliška (od 13:02), dr. Petr Matouš (od 13:02) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková (omluvena) 
 
Omluveni: doc. Červený Lukáš, Fecske Peter, Horny Matyáš, prof. Nováková Lucie, prof. Štaud 
František, prof. Tomáš Šimůnek 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Volba místopředsedy/místopředsedkyně AS FaF UK 
4. Vystoupení vedení FaF UK 
5. Informace z AS UK a komisí AS UK 
6. Projednání návrhu opatření děkana – Kontaktní osoba ombudsmana UK na 

Farmaceutické fakultě v Hradci Králové 
7. Projednání dokumentu Podmínky pro přijetí do bakalářského, magisterského 

a navazujícího magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024, 
akreditovaných v českém jazyce 

8. Projednání dokumentu Podmínky pro přijetí do magisterského a navazujícího 
magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024, akreditovaných 
v anglickém jazyce 



9. Projednání dokumentu Předběžné podmínky pro přijímací řízení pro studium 
v doktorských studijních programech na FaF UK pro akademický rok 2023/2024 

10. Vyhlášení doplňovacích voleb – Studentská komora AS FaF UK 
11. Různé 

 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky a 
hosty zasedání a ve 12:42 h zahájil 18. zasedání senátu. 
 
Doc. Krátký informoval senát, že mandát senátora zanikl v souvislosti s úspěšným ukončením 
studia senátorovi Mgr. Janu Ratajovi, jakož i senátorce Mgr. Anně Ocelkové. Dále informoval, 
že uvolněné místo bylo nabídnuto náhradníkovi Sebastiánovi Jenisovi. Tento převzetí 
mandátu odmítl a odůvodnil to nedostatkem času pro výkon této funkce. Další personální 
obměna nastala na pozici senátora pro postgraduální studium. Za exsenátorku Mgr. Janu 
Brokešovou, která se mandátu vzdala, byla ochotna nastoupit na místo senátorky náhradnice, 
dr. Pavla Jančálková. Doc. Krátký jí poděkoval a předal osvědčení o tom, že se stala novou 
členkou AS FaF UK, a popřál jí hodně zdaru při výkonu této funkce. 
 
Z jednání se z důvodu dovolené omluvila sekretářka senátu Pavlína Hynková, zápis v její 
nepřítomnosti provede právnička dr. Jana Maleček Župčanová.  
 
Doc. Krátký konstatoval, že senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři 
pro zasedání byli určeni a tichým souhlasem AS FaF UK schváleni Mgr. Marek Kerda a Mgr. 
Ondřej Horáček. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 18. zasedání AS FaF UK byli senátoři seznámeni dva dny před 
zasedáním. Doc. Krátký se omluvil za pozdější zaslání z objektivních důvodů a přislíbil 
senátorům, že příště obdrží podklady s větším časovým předstihem. Ze strany senátorů 
nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 
předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 18. zasedání. 
 
 
3. Volba místopředsedy/místopředsedkyně AS FaF UK 

Doc. Krátký informoval, že dr. Hošťálková se, jak bylo oznámeno již na minulém zasedání, 

z rodinných důvodů vzdává funkce místopředsedkyně AS FaF UK. Senátoři byly proto vyzváni, 

aby nominovali kandidáta za akademickou část. Do dne zasedání se shromáždily dvě 

nominace, obě na paní doc. Barboru Vraníkovou, přičemž navrhovateli byli doc. Krátký a dr. 

Babica. Doc. Vraníková souhlasila s kandidaturou na funkci místopředsedkyně AS FaF UK 

za jeho akademickou část. Doc. Krátký uvedl, že je potřeba určit komisi pro tajné hlasování 

o volbě místopředsedkyně.  

Jako členy komise byli navrženi dr. Miloslav Macháček, dr. Pavel Bárta a Mgr. Ondřej Horáček. 

Následně doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o schválení členů komise.  



Hlasování: 15-0-2 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK určil členy komise pro tajné hlasování – Mgr. Pavel Bárta, Ph.D., Mgr. Ondřej 
Horáček a RNDr. Miloslav Macháček, Ph.D. 
 
Komise si ze svého středu jako předsedu zvolila dr. Macháčka a doc. Krátký mu udělil slovo. 
 
Předseda komise stručně informoval plénum o průběhu a způsobu volby.  Následně předseda 
komise demonstroval před všemi přítomnými, že volební urna je prázdná, načež postupně 
komise volala jednotlivé senátory, aby provedli volební akt.  
Ve 12:57 bylo ukončeno tajné hlasování a komise přistoupila k vyhodnocení výsledků. Bylo 

zjištěno, že 17 senátorů odevzdalo 17 lístků, všechny byly komisí vyhodnoceny jako platné. 

Tajné hlasování: 15-0-2 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK zvolil doc. PharmDr. Barboru Vraníkovou, Ph.D., místopředsedkyní 

za komoru akademických pracovníků. 

   

Doc. Krátký poděkoval komisi a pogratuloval paní doc. Vraníkové ke zvolení. Doc. Vraníková 

všem poděkovala za důvěru a slíbila, že se bude snažit ji nezklamat.   

 

Ve 13:02 se na zasedání senátu dostavila část zástupců vedení FaF UK a další hosté. Doc. 
Krátký přivítal vedení fakulty a nově příchozí hosty a seznámil je s výsledky tajného hlasování o volbě 
místopředsedy AS FaF UK, ve kterém uspěla doc. Vraníková. 
 
Následně doc. Krátký udělil slovo děkanovi a ten zahájil další bod programu.  

4. Vystoupení vedení FaF UK 

doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Pan děkan úvodem svého vystoupení pogratuloval doc. Vraníkové ke zvolení do funkce 

místopředsedkyně AS FaF UK.  

• Výjezdní zasedání v rámci projektu EFSA-CDN proběhne 26.– 27. 9. v hotelu Tree of Life 

v Lázních Bělohrad.  

• Dále omluvil nepřítomnost prof. Šimůnka z důvodu jeho pobytu v zahraničí a prof. Štauda 
z důvodu plnění povinností předsedy oborové rady u státních doktorských zkoušek. 
Rovněž z důvodu své účasti na zkouškách dorazí na zasedání AS FaF UK s drobným 
zpožděním zkoušející prof. Nachtigal a prof. Zimčík. Omluvena je i paní prof. Nováková, a 
to z důvodu její účasti na zahraniční konferenci. Paní tajemnice se dostaví se zpožděním.  

• Doc. Roh informoval, že na pozici vedoucí Katedry farmakognozie a farmaceutické 
botaniky byla od nového akademického roku jmenována prof. Lucie Cahlíková, do té doby 
pověřena jejím vedením. Na pozici vedoucí Správního oddělení od 1. září t. r. působí 
přítomná fakultní právnička, dr. Jana Maleček Župčanová. 

 
Doc. Roh poté sdělil informace za prof. Zimčíka: 

 

Mephared 

• Práce na projektu intenzivně pokračují. Čerstvá informace je, že z MŠMT přišla registrace 
na projekt centrální budovy (děkanát, administrativní část, jídelna), jejíž výstavba bude 
financována ze státního rozpočtu.  



• Výrazně se ovšem komplikuje výstavba budovy fakult, která má být financována 
z evropských prostředků. Výzva vyhlášená ministerstvem předpokládá uvolnění 
prostředků až v momentě, kdy budou ke stavbě připraveny všechny tři kampusy, které 
jsou nahlášeny do dané komponenty – náš, Kampus Albertov a BiopharmaHub 
Masarykovy univerzity. Tím dochází fakticky k tomu, že v případě, že bychom na peníze 
na stavbu museli čekat (práce na zbylých kampusech nejsou v tak pokročilém stadiu jako 
projekt Mephared 2), nestihla by se v daném projektovém období stavba dokončit. Pokud 
tedy nebude výzva změněna, musela by se stavba od začátku financovat z vlastních 
prostředků univerzity bez ujištění, že dotace bude udělena. Signály z RUK jsou takové, že 
pokud by mělo dojít k tomu, že financování EU nebude jisté, nedoporučují se stavbou 
vůbec začínat.  

• Probíhají urgentní jednání na nejvyšších místech, aby byla výzva upravena, první bude 
hned v pondělí na MŠMT.  

 
Doc. Roh sdělil informace za prof. Šimůnka 
 

• FAF UK dostala 1 z 5 slotů na podání projektů z OP JAK špičkový výzkum. Úvodní fiši jsme 
museli odevzdat do 2. 9. 2022. Bylo náročné koordinovat během srpna instituce, které 
jsou partnery v rámci našeho projektu (VŠCHT, MU, ÚOCHB a Ústav makromolekulární 
chemie AV ČR), nicméně návrh projektu byl odeslán. Dostali jsme k němu zpětnou vazbu 
a bude potřeba na něm dále pracovat.  

• Dále doc. Roh zmínil velký úspěch skupiny prof. Zimčíka, které se podařilo publikovat 
experimentální práci (náš doktorand je první autor, prof. Zimčík korespondující autor) 
ve špičkovém časopise Nucleic Acids Research s IF cca 20, čili se skutečně jedná 
o excelentní práci s dopadem při hodnocení vědecké činnosti.  

• Dalším historickým úspěchem je postup ERC projektu doc. V. Novákové k obhajobě 
před komisí v rámci 2. kola.  

 
Doc. Roh sdělil informace za prof. Štauda: 

• V tuhle chvíli se finalizují akreditace/reakreditace habilitačních a jmenovacích řízení 
(akreditace končí koncem roku 2023).      
- Farmaceutická chemie 
- Farmakologie a toxikologie (nový název, doposud to byla Humánní a veterinární 
farmakologie) 
- Klinická a sociální farmacie 
- Xenobiochemie a patobiochemie  
- Analytická chemie  
Budou předmětem schvalování Vědeckou radou, následně Národním akreditačním 
úřadem. Pan děkan vyjádřil přesvědčení, že s jejich schválením nebude problém, protože 
personální zajištění všech pěti oborů je na vysoké úrovni.  

• V termínu 1.–2. února 2023 proběhne postgraduální a postdoktorandská konference, 
která se bude konat pod záštitou projektu EFSA. To je možné díky skutečnosti, že řešení 
projektu EFSA, podobně jako další dva velké projekty STARSS a InoMed, bylo prodlouženo 
o ½ roku. Důsledkem pandemie covid-19 byla v rámci projektů ušetřena velká část 
alokovaných finančních prostředků, které je tedy možné využít ještě v období 
následujícího ½ roku. 

 
Doc. Roh sdělil informace za prof. Novákovou /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/ 



• Vypsáno VŘ na vedoucího oddělení VMV, jeho úkolem bude naplnění fakultní priority 
propagovat studium na FaF UK.  

• Zároveň se plánuje posílení propagačních aktivit na webu a sociálních sítí, a to formou 
vytvoření nové pozice, jejímž úkolem bude správa webu v koordinaci s novým vedoucím. 

• Další informace o plánovaných akcích jsou k nahlédnutí v zápise z KD. 
 
Doc Krátký otevřel diskusi k úvodnímu sdělení pana děkana.  
 
Dr. Kudláčková se zeptala, zda se v případě zmíněné nové pozice – správa webu – jedná 
o posílení ve prospěch Ing. Josefa Marka.  
 
Doc. Roh potvrdil, že tomu tak je. Ing. Marek, který je jako webmaster jediný odpovědný 
za správu online obsahu, nemá dostatečnou kapacitu. Konkrétní představy ovšem budou 
upřesněny až po ukončení VŘ s případným novým vedoucím. 
 
Dr. Vokřál se zeptal v souvislosti s příspěvkem týkajícím se projektu Mephared 2, zda MŠMT 
zdůvodnilo, proč je výzva formulována takovým způsobem. 
 
Doc. Roh uvedl, že vysvětlení spočívá zřejmě v tom, že ministerstvo si provázáním všech 
kampusů chce pojistit vyplacení prostředků EU do NPO, protože v podmínkách je, že musí být 
postaveny všechny stavby, aby byla daná komponenta vyplacena. Připomněl, že toto bude 
předmětem jednání na ministerstvu, které proběhne za účasti vedení univerzity a vedoucích 
odborů MŠMT. 
 
Následně se zeptal doc. Krátký na budoucí zajištění interního auditu. Doc. Roh situaci 
okomentoval a informoval, že bylo vypsáno VŘ.  
 
Další dotazy senátoři neměli, doc. Krátký proto udělil slovo doc. Kučerovi. 
 
Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 
 

• Úvodem svého sdělení poděkoval doc. Kučera za slovo a popřál všem přítomným pěkné 
odpoledne. 

• Informace o přijímacím řízení – ke dni zasedání AS FaF UK je zapsáno 280 studentů, přičemž 
se předpokládá navýšení o jednotky studentů v dalším kole zápisu. Jedna studentka byla přijata 
ve zvláštním příjímacím řízení pro ukrajinské studenty. Po nástupu bude studovat podle ISP. 

• Vedoucí kateder byli vyzváni, aby do konce září katedry vypsaly témata závěrečných prací 
– diplomových a bakalářských. 

• Došlo k personální změně na pozici fakultního koordinátora e-learningu. Doc. Hronek 
požádal o uvolnění z důvodu pracovního vytížení, byl nahrazen paní doc. Matouškovou 
s účinností od nového AR. 

• Dne 3. října 2022 proběhne zahájení studia pro studenty 1. ročníku, které se bude konat 
místo první přednášky. RUK v rámci průzkumu týkajícího se duševního zdraví studentů 
posílal k vyplnění dotazník. Příslušné údaje doplní dr. Kudláčková a bude poskytnuto 
rektorátu. 

• S pomocí Studijní komise AK FaF UK a prof. Nachtigala se připravuje dokument obsahující 
doporučení vyučujícím ke zkouškám a zápočtům k zabránění podvodnému jednání, který 
jim po dokončení bude poskytnut k využití dle vlastního uvážení. Doc. Kučera poděkoval 
za pomoc s tvorbou dokumentu. 



 
Doc. Krátký poděkoval doc. Kučerovi a otevřel diskusi. 
 
Mgr. Voříšková se zeptala, zda jsou známé počty studentů, kteří úspěšně složili státní 
závěrečné zkoušky. 
 
Doc. Kučera odpověděl, že zatím není schopen říct celkové výsledky, nicméně předběžně, 
k 15. září, platí, že většina zkoušených studentů úspěšně složila a získala příslušné kredity. Na 
Farmaceutickou analýzu nepřišlo 43 studentů (5 studentů neuspělo). Obdobná je situace i 
u dalších předmětů. Na Farmakognozii nepřišlo 40 studentů (14 studenti neuspělo), 
na Farmakologii nepřišlo 40 studentů (5 studentů neuspělo), na Farmaceutickou chemii 56 
(2 studenti neuspěli). 
 
Mgr. Voříšková se zeptala, zda se ví, jestli je student, který neudělal ani jednu z průběžných 
státnic.  
 
Doc. Kučera odpověděl, že zatím neví, ale přislíbil, že tuto informaci zjistí.  
 
Doc. Krátký poprosil o zaslání analýzy výsledků státnic do příštího zasedání a doc. Kučera toto 
přislíbil.  
 
Doc. Vraníková se přihlásila s dotazem na to, jak probíhá hodnocení AP na základě hodnocení 
výuky. Vyjádřila prosbu zohlednit rozdíly mezi povinnými a volitelnými předměty, což dle 
jejího názoru zajistí větší spravedlnost při hodnocení.  
 
Doc. Kučera odpověděl, že tabulka zahrnuje celou řadu parametrů, mezi nimi číselné 
hodnocení, zda se jedná o semináře nebo praktická cvičení, dále pořadí v žebříčku, časovou 
náročnost. Letos doznal výpočet drobné korekce, aby se racionalizovala váha praktických 
cvičení a seminářů. Dále uvedl, že se nebrání debatám o dalších možných úpravách 
ve prospěch spravedlivějšího hodnocení. 
 
Doc. Roh doplnil, že se po letošním vyhodnocování rovněž zabýval touto otázkou, nicméně 
bez konkrétního výsledku. Ani on se nebrání tomu svolat na toto téma kulatý stůl. 
  
Dále probíhala diskuse doc. Kučery, doc. Roha a doc. Vraníkové ohledně úskalí nastavení 
systému hodnocení a o velkých nerovnováhách, které v něm vznikají.  
 
S asistencí dr. Kouly vznikne vysvětlující metodika pro zaměstnance, aby věděli, co přesně 
vstupuje do výpočtu. 
 
Jelikož žádné další dotazy nebyly vzneseny, předal doc. Krátký slovo prof. Nachtigalovi.  
 
Prof. Nachtigal: Studijní záležitosti /Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve zdravotnictví/  

• Informace o přijímacím řízení – do studijního programu Laboratorní diagnostika 
ve zdravotnictví bylo zapsáno ke dni zasedání AS FaF UK celkem 67 studentů 
do prezenční a 26 studentů do kombinované formy studia. Do navazujícího 
magisterského programu Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví je 
v současné době zapsáno 22 studentů.  



• O bakalářský studijní program Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 
formě pozorujeme zvýšený zájem. Počet nově zapsaných studentů je 67, což je zdaleka 
nejvyšší číslo za poslední léta (bývalo mezi 45–52), přičemž i bodová hranice přijatých 
studentů je vyšší než u studentů Farmacie. 

• Do kombinované formy studia tohoto programu se zapsalo 26 studentů, což je 
standardní počet. Probíhaly debaty, zda pokračovat v kombinované formě výuky 
tohoto programu, protože ve vyšších ročnících klesá počet studentů až na jednotky, 
a je otázka, zda udržovat víkendové semináře pro tak nízký počet studentů. Nicméně 
závěrem bylo, že prozatím bude kombinovaná forma výuky zachována. 

• U navazujícího magisterského studia Bioanalytická laboratorní diagnostika 
ve zdravotnictví jsme zaznamenali pokles zapsaných studentů. Podle výsledků ankety 
je důvodem preference částečně online nebo kombinované formy studia před stávající 
prezenční formou, druhé, neoficiální vysvětlení je, že studenti mají potíže s patřičným 
uplatněním (jsou překvalifikovaní). O kombinované formě studia se v současné chvíli 
neuvažuje, protože se jedná o praktický studijní program s řadou laboratorních cvičení. 
Poklesem se ale vedení bude zabývat i podle čísel v dalších letech (možné je, že se 
jedná o jednorázový výkyv).  

• Do anglického studijního programu Pharmacy je zapsáno 63 studentů. Čísla se ale 
mění, jelikož se musí zapisovat osobně, tak mívají studenti některých zemí (Korea, 
Írán) komplikace s vízovou povinností. Předběžně se plánují tři studijní skupiny. 

• Horší situace je u studentů navazujícího magisterského studia oboru Pharmaceutical 
Sciences. Přestože jsme obdrželi 35 přihlášek, přijímacích zkoušek online se zúčastnilo 
již jen 11 přihlášených studentů, a dle informací se do studia zapíše a do Hradce přijede 
studovat pouze jedna zahraniční studentka, a to z Maroka.  

• Úvod do studia proběhne nejdříve zkrácenou formou, studenti mají k dispozici „guidy“ 
obsahující všechny potřebné informace. Následně 26. září studentští ambasadoři 
provedou nové zahraniční studenty po fakultě a 27. září proběhne klasický úvod 
do studia. 

• Snažíme se aktualizovat a zpřehlednit informace pro zahraniční studenty na webu 
fakulty, abychom ulehčili jejich vyhledávání. Nově jsme připravili stránku v anglickém 
jazyce s odpověďmi na často kladené dotazy (FAQ), kde jsou zpracována všechna 
témata z „guidu“ pro prváky (placení školného, víza, kredity, IT technika). 

 
Doc. Krátký otevřel diskusi. 
 
Seyedmohammad Khatibi upozornil, že se na něho opakovaně obracejí zahraniční studenti se 
stížností, že studentští ambasadoři nemají aktuální informace. Rozdíly byly zjištěny např. 
u informací o výši školného a u informací týkajících se počtu kreditů potřebných pro postup 
do dalšího ročníku, případně meziročníku u ISP. Studenti jej požádali, zda by nemohl sám 
působit jako studentský ambasador. Senátor Khatibi souhlasí, na prof. Nachtigala se obrátil e-
mailem s dotazem, zda by mohl být jmenován studentským ambasadorem, doposud však 
neobdržel odpověď.  
 
Prof. Nachtigal uvedl, že studenti byli jasně a opakovaně informovaní o podmínkách postupu 
do dalšího ročníku, zejména obdrželi informaci, že potřebují získat alespoň 57 kreditů 
z povinných předmětů a 3 z volitelných. Problémy se vyskytly u studentů, kteří si zapisovali 
volitelné předměty z jiných fakult, které nemají s farmacií nic společného, a neuvědomili si, že 
do minimálního počtu kreditů pro postup do dalšího ročníku se nepočítají. 
 



Doc. Roh se zapojil do diskuse. Uvedl, že referentky studijního oddělení výslovně 
upozorňovaly dotčené studenty, že kredity získané za volitelné předměty nad stanovený 
počet se jim do minimálního počtu pro postup do dalšího ročníku nezapočítají. Shrnul, že 
informace pro studenty jsou k dispozici.  
 
Doc. Krátký uzavřel diskusi doporučením, aby se studenti v případě nejasností včas obrátili na 
studijní oddělení e-mailem. 
 
Dr. Kudláčková se zeptala na termín úvodu do studia LDZ. 
 
Prof. Nachtigal odpověděl, že se tak stane 3. října v 8:00 na Kampusu v rámci první přednášky 
společně s farmaceuty. 
 
prof. Zimčík: /Investiční a technický rozvoj fakulty/ 

• Úvodem svého vystoupení se prof. Zimčík omluvil za pozdní příchod a uvedl, že 
přeskočí podrobné sdělení o projektu Mephared 2, a to proto, že již proběhlo v podání 
pana děkana. Současně přítomné senátory vyzval, aby případné dotazy na toto téma 
směřovali na něj. 

• IPTO: Kvůli zdražovaní cen energií jsme nuceni hledat způsoby, jak snížit náklady 
cestou úsporných opatření. Na FaF UK se to týká základních zdrojů: plynu, tepla a 
elektřiny. U elektřiny nebyl spatřen výrazný prostor k šetření, protože nejvíce 
energeticky náročné jsou výzkumné přístroje, které nelze vypnout. Naopak u tepla je 
prostor k úspoře, protože aktuálně jsou prostory FaF UK vytápěny na nadstandardních 
23 °C. Bylo dohodnuto, že se teplota centrálně sníží o 2 stupně na 21 °C. Vedení apeluje 
na to, aby případná tepelná nepohoda zaměstnanců nebyla řešena přímotopy anebo 
klimatizací, ale aby se dotčení zaměstnanci obrátili na IPTO k individuálnímu řešení 
situace.  

   
Ing. Vlčková doplnila aktuální informace z porady tajemníků, kde bylo téma rovněž řešeno. 
UK přijala také opatření, přičemž vytápění přímotopy je výslovně zakázáno, stejně tak 
pouštění klimatizace v případech, kdy je teplota v místnosti 26 °C a méně. V souladu 
s vyhláškou1 je teplota ve vnitřních prostorech nastavena na 20 °C. Proto paní tajemnice 
uvedla, že je možné, že se teplota sníží ještě o jeden stupeň.  
 
Doc. Krátký požádal o zveřejnění těchto informací i na intranetu.  
 

• Další komodita, která nás zajímá, je plyn – na budovách J a S není velká spotřeba (jsou 
vytápěny centrálně), naopak na ZLR a na Zámostí se vytápí plynem. Jelikož cena plynu 
narostla oproti loňskému roku na trojnásobek, probíhá analýza, jak lze tyto prostory 
vytápět ekonomičtěji. Jednou z možných variant je připojení na centrální rozvod tepla. 
Proběhla první informační schůzka s TH HK. Zvažují se další varianty (např. tepelné 
čerpadlo).  

• Nadále pokračují snahy o odkoupení části pozemku přilehlého k ZLR od Ministerstva 
obrany. MO již prohlásilo pozemek za nepotřebný, což je podmínkou pro to, aby jej 
mohlo prodat.  

 

1 Vyhláška č. 194/2007 Sb., kterou se stanoví pravidla pro vytápění a dodávku teplé vody, měrné ukazatele 
spotřeby tepelné energie pro vytápění a pro přípravu teplé vody a požadavky na vybavení vnitřních tepelných 
zařízení budov přístroji regulujícími dodávku tepelné energie konečným spotřebitelům. 



• OIS: Formuláře na odměny za výuku anglickou, víkendovou apod. budou mít 
od nového akademického roku elektronickou podobu. 
 

Doc. Krátký otevřel diskusi. 
 
Anna Hanusová se zeptala na stav ohledně teplot a úspor energií na KaM. Ani prof. Zimčík ani 
Ing. Vlčková nemají informaci, doc. Roh přislíbil zjistit.  
 
Doc. Malý upozornil, že za jejich pracoviště posílali připomínky k Mepharedu 2 na začátku 
června, urgoval, bez odpovědi. Není to poprvé, kdy neobdrželi reakci na jejich podněty.  
Prof. Zimčík uvedl, že je o připomínkách informován, omlouval jejich nevypořádání velikým 
shonem v souvislosti s odevzdáním dokumentace ke stavebnímu řízení.  
Doc. Krátký apeloval na zlepšení vzájemné komunikace.  
 
Dr. Vokřál doplnil své komentáře a dotazy k energiím. Vivárium potřebuje teplotu mezi 22–
24 °C a klimatizaci, proto chtěl ujištění, že se na to bude i při úsporných opatřeních brát ohled.  
Ing. Vlčková ujistila, že důvodné výjimky jsou přípustné. Připojil se k ní doc. Kučera, který 
rovněž zmínil další situace, kde je potřeba udržovat konstantní teplotu. Dále dr. Vokřál 
navrhuje vydat doporučení katedrám ohledně šetření energií (vypínání světel atd.) a zeptal 
se, zda FaF UK neuvažuje o instalaci solárních panelů. Doc. Roh odpověděl, že určitě ne, pokud 
je šance, že se postaví kampus. Uvažovalo se o tom u ZLR, ale nedává to smysl, protože teplo 
je potřeba v zimě, kdy solární panely nejsou tolik efektivní.  
 
Mgr. Voříšková doplnila informaci z AS UK, podle kterého se plošná doporučení ohledně 
úsporných opatření pro celou univerzitu připravují na RUK.  
 
Dr. Kastner se zeptal, zda jsou v každé laboratoři termostaty? 
Ing. Vlčková potvrdila, že jsou.  
 
Ing. Vlčková: tajemnice fakulty /Ekonomické, provozní a správní záležitosti/ 

• Fixace cen energie – cena elektrické energie smluvně fixovaná do konce roku 2023, 
nicméně k ní je potřeba připočíst pohyblivý poplatek za distribuci a další systémové 
služby (5 tis. na MWh – nárůst o necelých 40 %), cena plynu fixována do konce 
letošního roku, následně fixováno do 25 % spotřebovaného objemu, zbytek se bude 
řešit následně. 

• Tuzemské stravné na pracovní cestě – od 15. srpna se zvýšily sazby za stravné pro cesty 
v rámci ČR – 120, 200 a 300 Kč (z původních 100, 160, 200 Kč). 

• Celouniverzitní zakázka na pojištění majetku a odpovědnosti – spolupracujeme s UK 
i s makléřem, zakázka ještě nebyla vyhlášena, ale stále se počítá s pojištěním 
od 1. ledna 2023; další kategorie se budou soutěžit až poté. 

 
K vystoupení paní tajemnice nebyly dotazy, proto doc. Krátký otevřel diskusi k případným 
otázkám na vedení fakulty. 
 
Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 



5. Informace z AS UK a komisí AS UK  

Mgr. Voříšková:  

• Byla schválena Výroční zpráva o činnosti Univerzity Karlovy za rok 2021. 

• AS UK přijal kladné stanovisko k Opatření rektora č. 28/2022 – Ombudsman Univerzity 

Karlovy; toto ukládá fakultám ustanovit pozici kontaktní osoby pro ombudsmana UK. 

• SBZ převzala budovu v Mariánských Lázních od ÚJOP 

 Problémy:  

- úbytek studentů v přípravných programech vzhledem k pandemii covid-19 a válce na 

Ukrajině – studenti z Ruska a Běloruska tvořili v uplynulém období více než 60 % 

účastníků (téměř 70 %) 

- očekávaný pokles tržeb ÚJOP UK za výuku v roce 2023 o 46 % oproti roku 2022 

- nárůst cen energií (odhadem meziroční nárůst nákladů o 184 %) 

- inflace 

Přesun ročního přípravného programu z Mariánských Lázní do Prahy. Možnost 

ubytování v celoročních střediskách Balmoral a Osborne 500–700 Kč/os/noc, společná 

kuchyně / sociální zařízení na chodbě nebo v 1–3lůžkovém pokoji. 

• Návrh na řešení žádosti o podporu z fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí 

(„Mikuláš“), FaF UK – 40 mil. Kč schválených v roce 2018 z půjčky na nevratný 

příspěvek – vedení UK vyslovilo k žádosti kladné stanovisko, a to především proto, že 

se jedná o část podpory, kterou UK dává pro projektovou přípravu. AS UK tuto změnu 

schválil. 

• Novela Zákona o vysokých školách – připomínky za UK odeslány.  Změny se týkají 

hlavně doktorského studia: novým doktorandům, 2024/2025, nově stipendium 1× 

násobek životního minima (sic!; fakticky je to 1,2× násobek minimální mzdy), ale bez 

navýšení rozpočtu pro školství. 

• Vznik dobrovolnického centra na UK. 

• Energie budou problém od 2023: bude vydána metodika. 

• Výsledek výběrového řízení na kvestora UK – Mgr. Maňásek z ÚVT – 14. října na AS UK 

bude projednáváno doporučení. 

• 24. 6. v den zasedání AS UK byla rozvázána smlouva s ředitelkou KaM Ing. Valdovou a 

byla podepsána dohoda o ukončení působení Ing. Valdové, vedením KaM bude 

po dobu konání výběrového řízení pověřena Mgr. Hurdová. 24. 6. – inzerát vystaven, 

kandidáti do 30. září. 

• Vyhlášení VŘ na kancléře – byla podepsána dohoda o ukončení působení Mgr. Michala 

Zimy, kandidáti se mohou přihlásit do 16. října. 

• Změna obsazení zástupců AS UK – podpora v podávání nominací na pozici 

studentského senátora. 

 

Doc. Krátký otevřel diskusi. 

 

Dr. Hošťálková se zeptala, jak dlouho Ing. Valdová zastávala pozici. Mgr. Voříšková 

odpověděla, že smlouva jí byla rozvázaná v rámci šestiměsíční zkušební lhůty vzájemnou 

dohodou.   

 



Ing. Vlčková doplnila informaci k ombudsmanovi UK, kdy fakulty mít ombudsmana nemusí a 

mohou využívat univerzitního. VŘ probíhá, 20 kandidátů, Mgr. Voříšková je členem výběrové 

komise.  

 
Dr. Matouš jako předseda dílčí volební komise informoval, že proces doplňovacích voleb do AS 
UK byl nastaven a běží. Lhůta pro podání návrhů na kandidáty z řad studentů FaF je pondělí 
4. října. Kandidáty může navrhnout kdokoli z akademické obce fakulty, tj. i akademičtí 
pracovníci. Samotné volby proběhnou 10.–11. října elektronicky. 
 
Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 
 
6. Projednání návrhu opatření děkana – Kontaktní osoba ombudsmana UK 

na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové  

 

Pan děkan uvedl návrh. Nejdřív poděkoval Legislativní komisi AS FaF UK, že návrh již 

předjednala. Dále vysvětlil, že z pohledu fakulty není potřeba jít cestou fakultního 

ombudsmana, naopak bude stačit kontaktní osoba, která bude spolupracovat 

s ombudsmanem UK (FTE 1.0), pokud to situace bude vyžadovat. Poté předal slovo doc. 

Krátkému, který sdělil stanovisko Legislativní komise. Legislativní komise se potkala 

nad návrhem opatření. Za přítomnosti pana děkana a fakultní právničky byly řešeny 

připomínky doc. Kučery, Mgr. Voříškové a dr. Vokřála. Tyto připomínky byly zapracovány 

do znění v podobě, na kterém se shodl navrhovatel s komisí a následně byl revidovaný návrh 

zaslán senátorům.  

 

Doc. Roh se vyjádřil k dotazu, který vznesl v předstihu dr. Vokřál a nebyl ve změněném návrhu 

zohledněn. V OD jsou uvedeny pouze požadované vlastnosti budoucí kontaktní osoby, není 

vymezen okruh osob, z kterých je možné ho jmenovat. Odpověděl, že záměrně byl ponechán 

široký okruh potenciálních kandidátů. Chceme osobu, která zná fakultu, ale není ve vedoucí 

pozici. Není vyloučen kandidát z řad akademiků, včetně senátorů (mimo předsednictva), jiný 

zaměstnanec fakulty (i bývalý). Doc. Krátký upozornil na to, že případný výčet by byl stejně 

příkladmý a pouze by prodlužoval normu. Dr. Vokřál doplnil dotaz, zda se tedy může jednat i 

o kandidáta z řad studentů, načež děkan odpověděl, že to možné je. 

 

Doc. Krátký otevřel obecnou diskusi k návrhu OD. 

 

Doc. Vraníková se zeptala, proč zůstala neslučitelnost s členstvím v AS UK, když neslučitelnost 

s členstvím v AS FaF UK byla vypuštěna. Mgr. Voříšková vysvětlila, že vycházíme z předpisu 

týkajícího se univerzitního ombudsmana. Děkan se nebránil pozměňovacímu návrhu a 

vypuštění i neslučitelnosti s členstvím AS UK. Doc. Krátký upozornil na silnější vazbu 

u univerzitního senátora, protože ten se vyjadřuje k ustanovení ombudsmana UK a doporučil 

ponechat. Druhý dotaz doc. Vraníkové se týkal ustanovení čl. 2. odst. 5 („na kontaktní osobu 



se mohou písemně obracet…“), konkrétně toho, zda tudíž není možné se na kontaktní osobu 

obracet ústně. Děkan odpověděl, že tato formulace byla převzata z univerzitního předpisu, a 

chápe to tak, že nebrání tomu, aby se dotčená či jiná osoba na kontaktní osobu obracela 

nejprve ústně, s tím, že v případě, že kontaktní osoba shledá závažnost ohlášené situace, 

vyzve podatele nebo společně s ním sepíše záznam. Dr. Maleček Župčanová doplnila, že 

písemná podoba má význam pro účely právní jistoty, evidence a předání podnětu 

ombudsmanovi UK. Doc. Krátký doplnil, že písemná podoba chrání i samotného ohlašovatele, 

zejména v případě, kdy kontaktní osoba náležitě nejedná. 

  

Doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o návrhu OD. 

 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK bere na vědomí návrh opatření děkana – Kontaktní osoba ombudsmana UK.  

 

 

7. Projednání dokumentu Podmínky pro přijetí do bakalářského, magisterského a 
navazujícího magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024, 
akreditovaných v českém jazyce 

Doc. Krátký uvedl další bod programu. Podkladové dokumenty měla k dispozici Studijní 

komise AS FaF UK. Kromě jazykových oprav neměla připomínky.  

 

Doc. Kučera poděkoval za jazykové opravy. Připomenul, že se jedná o podmínky schválené AS 

FaF UK již na červnovém zasedání, které se nám teď vrátily odsouhlasené z rektorátu. 

Ke změnám nedošlo.  

 

Doc. Krátký otevřel diskusi.  

 

Doc. Vraníková se dotázala, zda uchazeč musí podat separátní přihlášku v případě, že se hlásí 

do prezenční i kombinované formy studia LDZ. V podmínkách pro přijetí je výslovně uvedeno, 

že uchazeč, který se současně hlásí ke studiu Farmacie, musí podat samostatnou přihlášku, 

ale pro prezenční a kombinovanou formu studia to explicitně uvedeno není. Ing. Navrátilová 

odpověděla, že je to z důvodu, že nejsou zájemci, kteří by podávali přihlášku do prezenční i 

kombinované formy.  Doc. Vraníková dále navrhla, zda by nebylo vhodné to do podmínek 

dopsat z důvodu, kdyby se tato situace vyskytla, popřípadě v následujících letech odstranit 

informaci ohledně separátních přihlášek do programu Farmacie a Laboratorní diagnostika 

ve zdravotnictví. Po další diskusi, do které se zapojili doc. Vraníková, Ing. Navrátilová, doc. 

Krátký a prof. Nachtigal, se došlo k závěru, že v následujících letech bude informace 

odstraněna pro její nadbytečnost (systém neumožňuje podat jednu přihlášku na dva obory). 

V budoucích podmínkách pro přijetí bude sjednoceno. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující otázky. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu 

pro akademický rok 2023/2024 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční 



formě studia, do bakalářského studijního programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 

v prezenční a kombinované formě studia a do navazujícího magisterského studijního 

programu Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční formě studia. 

 

8. Projednání dokumentu Podmínky pro přijetí do magisterského a navazujícího 
magisterského studijního programu pro akademický rok 2023/2024, akreditovaných 
v anglickém jazyce 

Doc. Krátký udělil slovo panu děkanovi, který předal slovo prof. Nachtigalovi.  

 

Prof. Nachtigal uvedl, že se jedná o identické podmínky, které byly již schváleny AS FaF UK 

a nyní se předkládají znovu po kontrole RUK.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy.  

 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se)  
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu 
pro akademický rok 2023/2024 do magisterského studijního programu Pharmacy v prezenční 
formě studia a navazujícího magisterského studijního programu Pharmaceutical Sciences 
v prezenční formě studia. 
 

9. Projednání dokumentu Předběžné podmínky pro přijímací řízení pro studium 
v doktorských studijních programech na FaF UK pro akademický rok 2023/2024  

Doc. Krátký vyzval studijní proděkany a děkana, zda chtějí k podkladu něco doplnit. Ti se 

vyjádřili, že nikoli.   

 

Doc. Krátký otevřel diskusi. Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK projednal předběžné podmínky 

pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech na FaF UK a s uvedeným 

návrhem předběžných podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2023/2024 souhlasí. 

 

10. Vyhlášení doplňovacích voleb – Studentská komora AS FaF UK 

Doc. Krátký uvedl, že je potřeba vyhlásit doplňující volby na zaplnění dvou uprázdněných 

mandátů AS FaF UK, jak informoval začátkem zasedání.  

 

V diskusi vystoupil dr. Matouš s dotazy legislativně-technického charakteru (určení termínu 

voleb, způsob uplatnění zastoupení jednotlivých komunit studentů). Do následné diskuse se 

zapojila řada senátorů a senátorek – doc. Boušová, prof. Šatínský, doc. Krátký a Mgr. 

Voříšková. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 



Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK vyhlašuje konání doplňovacích voleb 

do Akademického senátu FaF UK pro funkční období 1. 2. 2021 – 31. 1. 2024 pro skupinu 

tvořenou studenty bakalářského a magisterského studia – 2 mandáty. Volby proběhnou 

elektronicky dne 25. 10. 2022. Časový harmonogram voleb vyhlásí příslušná volební komise 

ustavená AS FaF UK. 

 

Dále se hlasovalo o volební komisi pro doplňovací volby. Navrženi byli dr. Matouš, Mgr. Kerda 

a Anna Hanusová. 

 

Hlasování: 17-0-2 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK určil volební komisi pro doplňovací volby 

do Akademického senátu FaF UK pro funkční období 1. 2. 2021 – 31. 1. 2024 pro skupinu 

tvořenou studenty bakalářského a magisterského studia ve složení Anna Hanusová, Mgr. 

Marek Kerda a PharmDr. Petr Matouš, Ph.D. 

 

11. Různé 

Předseda senátu požádal o schválení zápisu ze 17. zasedání AS konaného dne 22. 6. 2022. 

 

Hlasování: 18-0-1 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil zápis ze 17. zasedání AS konaného dne 22. 6. 2022. 

 

Doc. Krátký dále požádal o hlasování ohledně termínů následujících zasedání AS FaF UK 

určených po kratší diskusi na data 19. 10. 2022, 23. 11. 2022, 14. 12. 2022 a 11. 1. 2023. Čas 

začátku zasedání zatím zůstává nezměněn (14:00). 

 

Hlasování: 19-0-0 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK určil termíny následujících zasedání: 19. 10. 2022, 23. 11. 2022, 14. 12. 2022 

a 11. 1. 2023. 

 

Nebyly předloženy žádné další informace ani dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Předseda AS FaF UK poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu v 15:28. 

 

 

 

Zapsala: JUDr. Jana Maleček Župčanová  

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

 

V Hradci Králové dne 10. 10. 2022. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 18. zasedání konaném dne 21. září 2022 
 
Usnesení 18-1: AS FaF UK schválil program 18. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 18-2: AS FaF UK určil členy komise pro tajné hlasování – Mgr. Pavel Bárta, 

Ph.D., Mgr. Ondřej Horáček a RNDr. Miloslav Macháček, Ph.D. 

Usnesení 18-3: AS FaF UK zvolil doc. PharmDr. Barboru Vraníkovou, Ph.D., 

místopředsedkyní za komoru akademických pracovníků. 

Usnesení 18-4: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 18-5: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 18-6: Akademický senát bere na vědomí návrh opatření děkana – Kontaktní 

osoba ombudsmana UK. 

Usnesení 18-7: AS FaF UK schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2023/2024 do magisterského studijního programu Farmacie 

v prezenční formě studia, do bakalářského studijního programu 

Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční a kombinované 

formě studia a do navazujícího magisterského studijního programu 

Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 

formě studia. 

Usnesení 18-8: AS FaF UK schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2023/2024 do magisterského studijního programu Pharmacy 

v prezenční formě studia a navazujícího magisterského studijního 

programu Pharmaceutical Sciences v prezenční formě studia. 

Usnesení 18-9: Akademický senát projednal předběžné podmínky pro přijímací řízení 

pro studium v doktorských studijních programech na FaF UK a 

s uvedeným návrhem předběžných podmínek přijímacího řízení 

pro akademický rok 2023/2024 souhlasí. 

Usnesení 18-10: AS FaF UK vyhlašuje konání doplňovacích voleb do Akademického 

senátu FaF UK pro funkční období 1. 2. 2021 – 31. 1. 2024 pro skupinu 

tvořenou studenty bakalářského a magisterského studia – 2 mandáty. 

Volby proběhnou elektronicky dne 25. 10. 2022. Časový harmonogram 

voleb vyhlásí příslušná volební komise ustavená AS FaF UK. 

Usnesení 18-11: AS FaF UK určil volební komisi pro doplňovací volby do Akademického 

senátu FaF UK pro funkční období 1. 2. 2021 – 31. 1. 2024 pro skupinu 

tvořenou studenty bakalářského a magisterského studia ve složení 

Anna Hanusová, Mgr. Marek Kerda a PharmDr. Petr Matouš, Ph.D. 

Usnesení 18-12: AS FaF UK schválil zápis ze 17. zasedání AS konaného dne 22. 6. 2022. 

Usnesení 18-13: AS FaF UK určil termíny následujících zasedání: 19. 10. 2022, 23. 11. 

2022, 14. 12. 2022 a 11. 1. 2023. 

Usnesení 18-14: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 



 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  PharmDr. Anna Hošťálková, Ph.D. 

 


